
Poštovani kolege i prijatelji, poštovani rektori, dekani, akademici, profesori, dužnosnici i sva uvažena 
gospodo, 

  

Pripala mi je iznimna prilika i osobita čast što Vam mogu kao primus inter pares čestitati 48. godina 

postojanja Zdravstvenog veleučilišta.  

Ove godine proslava pada u vrijeme koje traži skromnost i svijest o trenutku i vremenu u kojem živimo. 
Obljetnice koje su, poput prethodnih, bile prožete gorljivim verbalnim obračunom s unutarnjim i 
vanjskim neprijateljem pripadaju nekim prošlim vremenima. Nije jednostavno riječima opisati što smo 
sve zajedno prolazili u proteklih godinu dana, a posebno u proteklih 6 mjeseci, ali ono što je u ovom 
trenutku jedino važno jasno reći može se sažeti u samo nekoliko riječi: Hvala Vam svima, od 

prevrijednih gospođa čistačica i marljivih portira, naših administrativaca i nastavnika do voditelja 

studija, pročelnika katedri i članova uprave, svakom ponaosob, na svemu što ste uložili u osiguranje 
kontinuiteta i kvalitete rada Veleučilišta.  

Bez Vas promjene koje smo započeli ne bi bile moguće. Bez Vas rezultati koje smo zajedno postigli ni 
približno ne bi bili toliko dragocjeni. Pri prvom govoru nakon imenovanja na dužnost v.d. dekana 
najavio sam da ćemo kao Uprava biti usmjereni napretku kroz provođenje kontinuiranog slijeda malih, 

ali svakodnevnih promjena („kai zen“). 

Ma koliko male bile, promjene nisu ostale neprepoznate, a o njima svjedoče e-mailovi podrške koje 

dobivamo od naših sadašnjih i bivših studenata. Posebno vesele pohvale koje dolaze od najboljih 

studenata, a kolegica R.T. jedna je od njih: 

„Također, željela bih se zahvaliti … što nama studentima dajete krila, dajete osjećaj da smo 
bitni i da se ovdje dešava sve zbog nas. Na nama je, dakako, da to uzmemo ili ne...“ 

Cilj ove uprave je razvijanje „student-usmjerenog“ ili „student - centričkog sustava“ u kojem student i 

njegovo pravo na najveću dostupnu razinu znanja, vještina i kompetencija postaje temeljni smisao našeg 
postojanja.  

U par mjeseci pokazali smo da možemo razviti sustav u kojem se dio prihoda – gotovo milijun kuna – 

preraspodijelilo iz lonca privilegija uskog kruga samoodabranih prema širokom stipendiranju naših 
najboljih studenata, ali još važnije, i prema stipendiranju naših najpotrebitijih studenata. U ovoj 

akademskoj godini 2013/14 njih ukupno osamdeset i jedan (81), 40 iz sredstava MZOS, 41 iz vlastitih 

prihoda, dobilo je pune stipendije bilo kroz povrat ili izuzimanje od plaćanja pune jednogodišnje 
školarine. Na taj način smo praktično potaknuli ostvarivanje ideje u koju iskreno vjerujemo – da je 

znanje bogatstvo koje treba biti dostupno svima, a platežna sposobnost studenata ili njihovih roditelja, 
dakle novac ne smije biti preprekom za studiranje.  

U cilju razvoja vlastitog znanstveno nastavnog kadra, implementirali smo model u kojem se dio prihoda 

– gotovo pola milijuna kuna – preusmjerio prema pokrivanju troškova doktorskih ili diplomskih studija 
naših nastavnika i zaposlenika. Ponosno ističemo da njih 34 danas ima pokrivene pune troškove 
doktorskih ili specijalističkih studija usmjerenih prema stjecanja najviših dostupnih stupnjeva 

obrazovanja, a jedan od njih, naš kolega dr.sc Ozren Rađenović, svoju titulu doktora znanosti ponosno 

je stekao prije nekoliko dana.  

Među rijetkim smo ustanovama koja je ponudila materijalno nagrađivanje naših nastavnika kao autora 

CC, SCI ili A1 znanstvenih radova objavljenih u relevantnim znanstvenim časopisima u 2014. godini. 

Omogućili smo svakom našem nastavniku da se profesionalno razvija i umrežava odlaskom na stručne 
i znanstvene skupove onoliko puta koliko želi kroz godinu, u zemlji i inozemstvu, u Europi ili na bilo 

kojem kontinentu, ukoliko uz zahtjev za pokrivanjem troškova dostavi potvrdu o radu ili posteru 



uvrštenom u aktivni dio skupa, bilo kao prvi autor, izlagač ili sudionik. Na svaki objavljeni rad u 

časopisu ili skupu iznimno smo ponosni.  

U akademskoj godini 2013./2014. u sklopu Erasmus programa (koji je dio Programa za cjeloživotno 
učenje) konačno je na mobilnost otišlo prvih 5 naših studenata – 1 studentica sa studija Fizioterapije, 2 

studenta sa Sanitarnog inženjerstva i 2 studentice sa Radne terapije. U sklopu istog programa primili 
smo 4 inozemna studenta – 1 studenticu iz Slovenije (studij Fizioterapije) i tri studenta iz Portugala iz 

Instituto Politécnico de Coimbra (studij Sanitarnog inženjerstva). Također se u sklopu istog programa 
očekuje dolazak nastavnice iz Finske, sa Saimaa University of Applied Sciences: Faculty of Health Care 

and Social Services. Ponosni smo što je Zdravstveno veleučilište dobilo i novu Erasmus povelju – punim 

imenom Erasmus povelja za visoko obrazovanje koja se dodjeljuje za razdoblje od 2014. do 2020. 

godine, a koja omogućuje sudjelovanje u novom programu Europske unije za osposobljavanje, mlade i 
sport za razdoblje - ERASMUS+ koji počinje od 1.06. ove godine. Zdravstvenom veleučilištu je krajem 
prošle godine dodijeljena i Diploma Supplement label za razdoblje od 2013. do 2016. godine koja je 

priznanje visokog stupnja transparentnosti i pouzdanosti u korištenju Dopunske isprave o studiju. 
Konačno, Zdravstveno veleučilište se kao partnerska ustanova prijavilo na projekt u sklopu Erasmus+ 

programa, aktivnost Strateška partnerstva – pod nazivom: A European Programme for Students and 

Professionals in the Health and Social Care of Frail Older People: Enhancing Knowledge Skills and 

Values for Effective Practices kojeg je koordinator i prijavitelj Visoka šola za zdravstveno nego Jesenice, 

a neki od partnera su još i University of the West of Scotland, Charles University in Prague i drugi. 

Hvala svima koji su nam omogućili da pogledamo preko granica vlastitih zidova, koje su godinama bili 

podizani, sada vidimo nove horizonte i nove izazove.  

Povezivanje, povezivanje, otvaranje i opet povezivanje danas je conditio sine qua non razvoja i uspjeha. 

Posjetili su nas dekani suradničkih ustanova iz Jesenica, Slovenj Gradeca, Ljubljane, Maribora, Mostara, 

a bili smo prijateljski primljeni od strane rektora Sveučilišta u Zadru i Sveučilišta Alma Mater Europaea.  

Kroz projekt „Zelenog ponedjeljka“ uspostavljena je suradnja s udrugama civilnog društva koje rade na 

javnozdravstvenim programima, razvijamo partnerski odnos sa suradničkim ustanovama, njih preko 50, 

sa kojima imamo sklopljene ugovore o suradnji. Veleučilište se otvara posebno prema onima koji sami 

ne mogu progovoriti o svojim potrebama i pravima. Surađujemo vrlo tijesno s pučkih kuhinjama 
objedinjenim pod Ustanovom Dobri dom koja je nedavno proslavila 10 godina rada i Prihvatilištem za 
beskućnike u Kosnici, našim prijateljima s kojima ćemo ove godine na Dan veleučilišta 23.4. u parku 

Ribnjak podijeliti prigodni domjenak koji tradicionalno prati ovakve obljetnice, otvarajući svoja vrata i 
predstavljajući programa u sklopu Dana preventive 2014. u organizaciji HDJZ- HLK. U svim 

aktivnostima nam je nesebično pomagao ili samostalno djelovao iznimno aktivan Studentski zbor na 
čelu sa Ana Marijom Ladiš koja je sama odradila preko 1500 volonterskih sati u svojem mandatu. 

Opremili smo u ovo kratko vrijeme nove kabinete vještina: treba istaknuti novi kabinet za anatomiju na 

kojom uskoro kreće nastava sa 3D kompjutorskim simulacijama anatomskih struktura tijela i organa 

koje nema nitko u zemlji; kabinet biologije uskoro dobiva mikroskope, a u dolasku su i kompjuterizirane 

lutke za obuku polaznika studija sestrinstva. Odlasci studenata na višednevne pomno planirane terenske 
vježbe od eko-lokaliteta otoka Lošinja do svjetskih stručnih sajmova u Njemačkoj postale su 
svakodnevnica – pravo, a ne privilegij studenta.  

Knjižni fond porastao je na preko 4.593 knjiga i časopisa, od toga 3.934 knjige i 659 časopisa. Zavedene 

su u fond stotine vrijednih i skupih knjiga koje su, iako kupljene novcem Veleučilišta, bile 
„zaboravljene“ u privatnim bibliotekama. Uređeno je novih 50-tak kvadrata čitaonice u sklopu knjižnice 
na Ksaveru, prostor je opremljen računalima za studente i predstavlja poticajan prostor za učenje i 
samostalan studijski rad.  

I uz sve realizirano smanjili su rashodi u prvom kvartalu 2014. godine za preko pola milijuna kuna, uz 

sva sačuvana radna mjesta i bez zadiranja u plaće i primanja, te time amortizirali negativne učinke 
smanjenja prihoda zbog smanjenja uplata po osnovi školarina.  



Zajedno s Vama, dragi kolege i prijatelji, visoko smo podignuli letvicu koju će sutra teško biti vratiti na 

staro: student usmjereno djelovanje u svim segmentima Veleučilišta i odnos prema javnom novcu kao 

prema vlastitom. I nastavimo onako kako su nas učili mudri ljudi: "Neka blagost pobijedi ljutnju, 

neka dobro savlada zlo, neka pohlepnika posrame darovi, neka lažljivca pobijedi istina, a neka mržnji 
putem ljubavi dođe kraj."  

Preustroj na sveučilišnu razinu ide prema zahtjevnom, ali precizno zacrtanom hodogramu. Radne grupe 

marljivo odrađuju svoj posao, pripremljeni su nacrti elaborata o osnivanju Fakulteta, prijedlozi 

studijskih programa za dodiplomsku +3 razinu, kao i oni za +2 diplomsku razinu, a koji su posljednjih 

mjeseci dobili konsenzus radnih grupa i podršku predstavnika Komora. Vođeni mudrim vodstvom 
pozitivaca iz Upravnog vijeća i nadahnuti entuzijazmom Povjerenstva za razvoj ZVU, uz siguran vjetar 

u leđa nadležnih u resornom ministarstvu, usmjeravamo se prema dva strateška događaja: odluci Vlade 

RH o osnivanju Fakulteta zdravstvenih studija i kao krajnji cilj, ispunjavanju preduvjeta za podnošenje 
molbe Senatu za ulazak pod okrilje Sveučilišta kao njegova nova sastavnica.  

Dragi prijatelji i suradnici, hvala Vam svima što nam dozvoljavate da sanjamo svoje snove. Sanjajmo 
ih zajedno. Nije i neće biti uvijek lako. Nije ni trebalo tako biti. Budući da ova obljetnica pada u vrijeme 
neposredno nakon Uskrsa, a budući i da novi rektor najavljuje vraćanje biblijskim vrijednostima 
dozvolite da nas podsjetim na inspirativne misli Allana Boesaka: 

Kad izađemo pred Boga, upitat će nas: "Gdje su ti rane?". Ako odgovorimo "Nemam rana", 

Bog će nas upitati: "Zar nisi naišao ni na što vrijedno borbe?" 

Čestitam Vam 48. godišnjicu postojanja Zdravstvenog veleučilišta i pozivam da hrabro i odlučno do 50. 
rođendana ostvarimo težnje kojima stremimo – biti dijelom Sveučilišta u sustavu kojeg svakom našem 
studentu će biti omogućeno inicijalno  pravo na besplatan studij i napredovanje sukladno mogućnostima, 
uspješnost sukladno sposobnostima i vertikalno napredovanje do najviših akademskih postignuća onim 
najpredanijim i najvrjednijim uz društveno prepoznavanje i valorizaciju stečene akademske izobrazbe i 
diplome. 

Mi to možemo. Idemo dalje raditi. Nemamo pravo na neuspjeh, zbog onih koji su stvarali ovo 

Veleučilište prije nas, zbog naših studenata i radnika za koje smo odgovorni i kao zalog budućnosti naše 

djece koja dolaze nakon nas.  

Iskreno i odano Vaš 

v.d. dekana 

dr.sc. Aleksandar Racz, dr.med.spec.   

  

 


